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Palotás Község Önkormányzata 
Képviselő-testületének 

 

1. számú nyílt ülés 
 

J E G Y Z Ő K Ö N Y V E 
 

Készült:  Palotás Község Önkormányzata Képviselő-testületének 2016. január 26-án  
    megtartott nyilvános testületi üléséről 

N a p i r e n d: 
1./  Mihályfi Ernő Művelődési Ház és Könyvtár 2016. évi feladat- és községi  
      rendezvénynaptárának megtárgyalása, elfogadása             1/2016.(I.26.) határozat 
        Előterjesztő: Szabó Mihály polgármester 
        Meghívott: Polonkai Katalin igazgató 
2./  Javaslat Palotás Község Önkormányzata Képviselő-testületének a települési támogatás és  
      az önkormányzat által nyújtott szociális ellátások helyi szabályairól szóló 4/2015. (II.20.)     
      rendelete módosítására   
       Előterjesztő: Szabó Mihály polgármester 
3./ Járdaépítés pótmunkáinak megtárgyalása    
       Előterjesztő: Szabó Mihály polgármester 
4./ Beszámoló a 2015. évi adóhatósági tevékenységről, adó hátralékok alakulásáról 
       Előterjesztő: dr. Tóth Gabriella jegyző            2/2016.(I.26.) határozat 
5./ Javaslat adóhátralékok elévülés miatti törlésére                                 3/2016.(I.26.) határozat 
       Előterjesztő: dr. Tóth Gabriella jegyző 
6./ Javaslat Palotás Község Önkormányzata Képviselő-testületének 2016. év I. félévi  
     munkatervére               4/2016.(I.26.) határozat 
       Előterjesztő: Szabó Mihály polgármester 
7./ 2016. évi közbeszerzési terv megtárgyalása, elfogadása          5/2016.(I.26.) határozat 
       Előterjesztő: Szabó Mihály polgármester 
8./ Javaslat a polgármester szabadsága ütemezésének elfogadására        6/2016.(I.26.) határozat 
       Előterjesztő: Szabó Mihály polgármester 
9./ Hatvan és Térsége Hulladékgazdálkodási és Környezetvédelmi Nonprofit Közhasznú  
     Korlátolt Felelősségű Társaság 2015. szeptember 30. napján fennálló gazdasági, pénzügyi  
     helyzetéről szóló beszámoló elfogadása            7/2016.(I.26.) határozat 
       Előterjesztő: Szabó Mihály polgármester 
10./ Hatvan és Térsége Hulladékgazdálkodási és Környezetvédelmi Nonprofit Közhasznú  
     Korlátolt Felelősségű Társaság telephely létesítése                            8/2016.(I.26.) határozat 
       Előterjesztő: Szabó Mihály polgármester 
11./ Hatvan és Térsége Hulladékgazdálkodási és Környezetvédelmi Nonprofit Közhasznú  
      Korlátolt Felelősségű Társaság fióktelep létesítése                            9/2016.(I.26.) határozat 
       Előterjesztő: Szabó Mihály polgármester 
12./ Hatvan és Térsége Hulladékgazdálkodási és Környezetvédelmi Nonprofit Közhasznú  
       Korlátolt Felelősségű Társaság jegyzett tőkéjének emelése           10/2016.(I.26.) határozat 
       Előterjesztő: Szabó Mihály polgármester 
13./ Hatvan és Térsége Hulladékgazdálkodási és Környezetvédelmi Nonprofit Közhasznú  
      Korlátolt Felelősségű Társaság társasági szerződésének módosítása  
       Előterjesztő: Szabó Mihály polgármester                                      11/2016.(I.26.) határozat 
14./ Javaslat halászléfesztivál szervezőbizottságának felállítására 
       Előterjesztő: Szabó Mihály polgármester 
15./ Jehova Tanúi Hatvan-Észak Gyülekezete közterületfoglalási kérelme 
       Előterjesztő: Szabó Mihály polgármester                                      12/2016.(I.26.) határozat 
16./ Egyebek 
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Palotás Község Önkormányzata 
Képviselő-testületének 

 
1. számú nyílt ülés 

 
J E G Y Z Ő K Ö N Y V E 

 
Készült:  Palotás Község Önkormányzata Képviselő-testületének 2016. január 26-án  
               megtartott nyilvános testületi üléséről 
 
Testületi ülés helye: Községháza 
                                  Palotás, Kossuth út 1. 
 
Jelen vannak: Szabó Mihály polgármester, Komáromi Tibor alpolgármester, Almási Lajos, 
Hasznosi Norbert, Majer Zsuzsanna, Siposné Kiss Mónika, Uhrin János önkormányzati 
képviselők 
Tanácskozási joggal: dr. Tóth Gabriella jegyző, Polonkai Katalin Művelődési Ház igazgatója 
Bohus János ügyvezető 
Jegyzőkönyvvezető: Varga Anita ügyintéző 
 
Szabó Mihály polgármester megállapítja, hogy a 7 fős testületből 7 fő jelen van, az ülés 
határozatképes, az ülést megnyitja. 
 
A képviselő-testület az ülés napirendjére tett javaslatot elfogadja, így az ülés napirendje a 
következőképpen alakul: 
 
N a p i r e n d: 
1./ Mihályfi Ernő Művelődési Ház és Könyvtár 2016. évi feladat- és községi 
rendezvénynaptárának megtárgyalása, elfogadása      
2./ Javaslat Palotás Község Önkormányzata Képviselő-testületének a települési támogatás és az 
önkormányzat által nyújtott szociális ellátások helyi szabályairól szóló 4/2015. (II.20.) 
rendelete módosítására   
3./ Járdaépítés pótmunkáinak megtárgyalása    
4./ Beszámoló a 2015. évi adóhatósági tevékenységről, adó hátralékok alakulásáról 
5./ Javaslat adóhátralékok elévülés miatti törlésére 
6./ Javaslat Palotás Község Önkormányzata Képviselő-testületének 2016. év I. félévi 
munkatervére   
7./ 2016. évi közbeszerzési terv megtárgyalása, elfogadása  
8./ Javaslat a polgármester szabadsága ütemezésének  
9./ Hatvan és Térsége Hulladékgazdálkodási és Környezetvédelmi Nonprofit Közhasznú 
Korlátolt Felelősségű Társaság 2015. szeptember 30. napján fennálló gazdasági, pénzügyi 
helyzetéről szóló beszámoló elfogadása     
10./ Hatvan és Térsége Hulladékgazdálkodási és Környezetvédelmi Nonprofit Közhasznú 
Korlátolt Felelősségű Társaság telephely  
11./ Hatvan és Térsége Hulladékgazdálkodási és Környezetvédelmi Nonprofit Közhasznú 
Korlátolt Felelősségű Társaság fióktelep  
12./ Hatvan és Térsége Hulladékgazdálkodási és Környezetvédelmi Nonprofit Közhasznú 
Korlátolt Felelősségű Társaság jegyzett tőkéjének  
13./ Hatvan és Térsége Hulladékgazdálkodási és Környezetvédelmi Nonprofit Közhasznú 
Korlátolt Felelősségű Társaság társasági szerződésének módosítása  
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14./ Javaslat halászléfesztivál szervezőbizottságának felállítására 
15./ Jehova Tanúi Hatvan-Észak Gyülekezete közterületfoglalási kérelme 
16./ Egyebek 
 
 
I. NAPIREND: 

 
Mihályfi Ernő Művelődési Ház és Könyvtár 2016. évi feladat- és községi 

rendezvénynaptárának megtárgyalása, elfogadása    
(rendezvénynaptár a jegyzőkönyvhöz csatolva) 

 
Polonkai Katalin Művelődési Ház igazgatója: Néhány pontosítást szeretnék tenni. A január 
30-ra tervezett Pótszilveszetri rendezvény nem lesz, helyette Felsőoktatási börze lesz,  február 
6-án a jótékonysági bál az iskolai SZMK szervezésében kerül megtartásra. A felnőtt színház 
időpontja március 6. helyett február 14. A Költészet napjához kapcsolódó programunk 
időpontja április 9., ami a Múzsa Fesztivál képzőművészeti elődöntőjével együtt lesz. Május 
15-én szeretnék még egy felnőtt színházat, amennyiben megfelelő érdeklődés lesz. Ezek 
mellett még kisebb rendezvényként szeretnénk író-olvasó találkozót könyvtári rendezvényként 
és ismeretterjesztő előadásokat beiktatni. 
 
Majer Zsuzsanna képviselő: Augusztus elején a Palóc Világtalálkozón nem lesz részvétel? 
 
Polonkai Katalin Művelődési Ház igazgatója: Tervezett a részvétel, de inkább a helyi 
rendezvényeket írtuk bele a programba. 
 
Majer Zsuzsanna képviselő: Az Idősek Klubja kirándulásai is szerepelnek a programban, 
ezek sem helyi rendezvények. A néptánccsoport fellépései sem szerepelnek. 
 
Polonkai Katalin Művelődési Ház igazgatója: A Palóc Világtalálkozó időpontja augusztus 5-
6-7., de még sok dologtól függ. Mi civil szervezetekkel veszünk részt az Idősek Klubja és a 
Kenderike Néptánccsoport, ők ezt nem tervezték be. A néptánccsoportnak felkéréstől függ a 
működésük, ezt előre nem tudják betervezni, annyira részletes programot sem kaptunk tőlük, 
de kiegészítjük a rendezvényprogramot. A nyár folyamán szeretnénk egy kéthetes zárva tartást 
is a Művelődési Házban. 
 
Komáromi Tibor alpolgármester: A Palotási Sporthorgász Egyesület programja is elkészült 
már, de szombaton lesz az elnökségi ülés, választás, ettől még sok minden függ, hétfői napon 
továbbítjuk. 
 
Szabó Mihály polgármester: A június 11-re tervezett Halászléfőző Fesztiválra is fel kell 
készülni. Kérek mindenkit, hogy a szervező bizottság minél előbb alakuljon meg, kezdje meg a 
munkáját, mert nagyon fontos feladatok vannak.  
 
Komáromi Tibor alpolgármester: Hétvégén lesz a Horgászegyesület vezetőségválasztása, 
úgy lenne korrekt, ha megvárnánk ennek a választásnak az eredményét. Utána már 
felelősségteljesen tud nyilatkozni a vezetőség. Vannak már előkészítve dolgok, a vezetőség 
jóváhagyta, támogatja ezt a rendezvényt. Megalakult a környező településekkel a Civil 
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Közösség, Héhalomban van a Böllérfesztivál, itt szeretnénk a Halászléfőző Fesztivált 
megcsinálni, továbbá tervezett még Béren is egy fesztivál, ezeket a rendezvényeket a CÖF is 
támogatná. 
 
A képviselők részéről további kérdés, észrevétel nem hangzott el, a polgármester szavazásra 
bocsátja a rendezvénynaptár elfogadását. 
 
A képviselő-testület 7 igen szavazattal, ellenszavazat, tartózkodás nélkül, egyhangúlag 
elfogadja a javaslatot és az alábbi határozatot hozza: 
 

1/2016.(I.26.) Képviselő-testületi határozat 
 

Palotás Község Önkormányzata Képviselő-testülete a Mihályfi Ernő Művelődési  
Ház és Könyvtár 2016. évi feladat- és községi rendezvénynaptárát elfogadja. 

 
Polonkai Katalin Művelődési Ház igazgatója: A Művelődési Házzal és a közművelődéssel 
kapcsolatban elkészítettünk egy kérdőívet, mely egy elégedettség- és igényfelmérés lenne. A 
kérdőívet kiküldtem a képviselők részére, ha valamilyen észrevétel, javaslat lenne ezzel 
kapcsolatban azt szívesen venném. Szeretném, ha a kulturális közfoglalkoztatásban dolgozók 
végeznék el a felmérést a település lakosságával. 160-200 főt meg kellene kérdezni, ez a 
település lakosságának 10%-a lenne. Korosztályos leosztásnak megfelelően arányosan 
gondolom a megkérdezettek meghatározását.  
 
Siposné Kiss Mónika képviselő: Mindenképpen javaslom elindítani a felmérést, jó dolognak 
tartom. 
 
Komáromi Tibor alpolgármester: Én is azt gondolom, hogy hasznos lenne, ha megvalósulna 
a felmérés. 
 
Polonkai Katalin Művelődési Ház igazgatója: A kérdőívnek van egy általános települési 
része, egy közművelődési része, van egy könyvtári része és egy általános statisztikai része.  
 
 
II. NAPIREND: 
 
Javaslat Palotás Község Önkormányzata Képviselő-testületének a települési támogatás és 
az önkormányzat által nyújtott szociális ellátások helyi szabályairól szóló 4/2015. (II.20.) 

rendelete módosítására 
(rendelet-tervezet a jegyzőkönyvhöz csatolva) 

 
dr. Tóth Gabriella jegyző: A közigazgatási hatósági eljárás és szolgáltatás általános 
szabályairól szóló 2004. évi CXL. törvény január 1. napján módosításra került, ez behozta a 
függő hatályú döntés intézményét, amelyet akkor kell alkalmazni, ha a kérelem beérkezésétől 
számított 8 napon belül nem kerül sor érdemi döntéshozatalra. A függő hatályú döntés arról 
szól, hogy a hatáskört gyakorló szerv intézkedik az eljárási illeték, illetőleg mivel a szociális 
ügyek illetékmentesek, ezért 10.000.-Ft konkrétan meghatározott összeg kifizetésére, 
amennyiben határidőben a döntés nem születik meg. A függő hatályú döntés mellőzésére a 
Nógrád Megyei Kormányhivatal azt a javaslatot tette jegyzői értekezleten, hogy a 
döntéshozatal az ilyen ügytípusokban kerüljön egy személyi dötéshozatalba történő 
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átruházásra. A települési támogatásról szóló rendeletben így a rendkívüli települési támogatás 
és a rendkívüli gyermekvédelmi települési támogatás kapcsán, azt a javaslatot terjesztettük a 
Szociális, Kulturális és Sport Bizottság elé, hogy e hatáskört a  polgármesterre ruházza át, 
annak érdekében, hogy ezeket a függő hatályú döntéseket ne kelljen meghozni, illetve ne 
kelljen olyan döntéseket kiküldeni az ügyfelek részére, mely véleményem szerint 
megtévesztésre alkalmas, tekintettel arra, hogy az úgy rendelkezik, hogy 10.000.-Ft 
kifizetésére intézkedik az eljáró hatóság, holott csak az ügyintézési határidő túllépése esetén áll 
ez fenn. 
 
Szabó Mihály polgármester: Testületi ülés előtt a Szociális, Kulturális és Sport Bizottság 
tárgyalta a témát, felkérem Almási Lajost a bizottság elnökét tájékoztassa a testületet. 
 
Almási Lajos képviselő: A három bizottsági tag közül Hasznosi Norbert támogatta a 
javaslatot. Mi ketten gondolkodtunk még rajta, így sem volt sok feladatunk, ha ezt is elveszik 
tőlünk, akkor tulajdonképpen nem sok minden marad. Abban maradtunk, hogy jövő héten még 
a további két tagot is megkérdezzük, mi a véleményük. Ha érkezne még be kérelem, abban 
még döntünk.  
 
Szabó Mihály polgármester: Természetesen én ehhez nem ragaszkodom, egyetlen egy fontos 
dolog van a 8 napos határidő az érdemi döntésre, nem lenne szerencsés, ha nem tudnánk tartani 
a határidőt,és ezeket a függő hatályú döntéseket meg kellene hoznunk. 
Ha tudja vállalni a Bizottság, hogy 8 naponként összeül, ha van kérelem, akkor van rá 
lehetőség, ez csak egy javaslatként merült fel. Javaslom, hogy a bizottság rövid időn belül 
tárgyalja meg ezt a témát, utána testületi ülésen döntünk a rendelet módosításáról. 
 
 
III. NAPIREND: 
 

Járdaépítés pótmunkáinak megtárgyalása 
 

Szabó Mihály polgármester: Harmadik alaklommal fogunk hozzá, ennek a témának a 
megtárgyalásához. Tegnapi napon a Pénzügyi, Ügyrendi és Településfejlesztési Bizottság 
tárgyalta, megkérem Siposné Kiss Mónikát a bizottság elnökét, tájékoztassa a képviselő-
testületet az ott elhangzottakról. 
 
Siposné Kiss Mónika képviselő: A Bizottság véleménye részben az volt a pótmunkákkal 
kapcsolatban, hogy miért nem került a testület elé az elejétől fogva, ezt sérelmezték a bizottsági 
tagok is. Döntés nem született, a képviselő-testület döntsön és határozzzon. 
 
Szabó Mihály polgármester: Mindenki ismeri az előzményeket, véleményeket várom, 
valamilyen formában beszéljünk erről. 
 
Siposné Kiss Mónika képviselő: A még elhangzott a bizottsági ülésen, hogy szeretnék kérni 
az elkövetkezendőkben, hogy ilyen kellemetlen eseteket elkerüljünk. A szerződésekben, ha 
lesznek még ilyen beruházások, én javasoltam, hogy mindenképpen kerüljön bele valamilyen 
formában, hogy pótmunkára ne lehessen igényt benyújtani, a vállalkozó jelezte, hogy ilyet nem 
lehet beleírni a szerződésbe. 
 
dr. Tóth Gabriella jegyző: A Polgári Törvénykönyv is megadja a pótmunka lehetőségét. 
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Siposné Kiss Mónika képviselő: Igen, de a Polgári Törvénykönyv azt is leírja, hogy ezt a 
szerződésbe előzetesen valamilyen formában bele kell foglalni, pontosan emiatt, hogy az ilyen 
eseteket elkerüljük.  
 
Szabó Mihály polgármester: Arról van szó, amit tegnap elmondtam, hogy fejlesztésekre, 
beruházásokra, karbantartásokra vonatkozóan javaslom, hogy legyen egy bizottság vagy legyen 
valaki megbízva és ezt elkerülendő nem fog előfordulni az, hogy kellő időben a testület nem 
dönthet. A szerződésekre vonatkozóan vannak előírások, szabályok, de itt nem a szerződéssel 
van a gond, hanem azzal volt a probléma, az volt, hogy a testület kifogásolja, hogy későn 
kapott tájékoztatást ezekről a pótmunkákról. A testület tudomásul veszi a pótmunkák 
elvégzését, a jelenlévők felmérték, de azzal nem ért egyet, hogy későn kerültek tájékoztatásra. 
Ez a jövőben elkerülendő azzal, ha lesz egy olyan bizottság, akinek az a feladata, hogy ezeket 
lebonyolítsa és a testületnek pedig, hogy számon kérje a bizottságot. 
 
Komáromi Tibor alpolgármester: Én ezzel kapcsolatban nem szeretném ismételni magam, 
de elmondom, hogy nem tudok ebben megbízni, amit polgármester úr elmondott. Még egyszer 
megismétlem, hogy volt egy testületi ülés, amikor én azt kértem, az értéktár pótmunkájának 
megszavazásakor, hogy tudomásul veszem, ezt a dolgot, de azt kérem a jövőben, amikor 
tudomás van róla, a testület tájékozódjon, ez nem történt meg, most ismételten, erre nem tudok 
mit mondani. 
 
Szabó Mihály polgármester: Tegnap is elmondtam, hogy az volt a testület részéről, hogy 
árajánlatot írásban szeretnék látni, amikor az ajánlatot megkaptam 6 napon belül a testület elé 
terjesztettem. 
 
Almási Lajos képviselő: Amikor először tárgyaltuk ezt a napirendi pontot, abban maradtunk, 
hogy kimegyünk alpolgármester úrral és a vállalkozóval és felmérjük tételesen az elvégzett 
munkát is és a pótmunkának az adatait is. Alpolgármester úr sajnos nem tudott jönni, mert 
problémák voltak családon belül. Kimentünk, bejártuk az egész területet és felmértük, azt is 
ami megépült és azt is megnéztük, ahol felmerültek a pótmunkák. Úgy gondolom az építési 
napló az egy hivatalos dokumentáció, abban megnéztem hol van pótmunka bejelölve, ezeket 
megnéztük. A szerződésben az volt innentől-idáig a járdának meg kell épülni, abban nem volt 
olyan, hogy például van valahol 20 cm-es beton, az megmarad vagy nem marad, az volt a 
szerződésben a járdát végig ki kell építeni. 
 
Komáromi Tibor alpolgármester: Arra kaptunk egy árajánlatot. 
 
Szabó Mihály polgármester: A pontosság kedvéért árajánlatot egy egységre, egy m2 járda 
elkészítésére kaptunk, minden egyes pályázótól, vállalkozótól.  
 
Almási Lajos képviselő: A felmérés után azt tudom mondani, hogy ezek mind valósak, az 
hogy nem volt bizottság összehívva, hogy ezeket a feladatokat elbírálja, úgy gondolom, hogy 
annyira meg kell bíznunk a polgármesterben, aki naponta helyszínen egyeztetett vállalkozóval, 
hogy el kell, hogy fogadjuk mi is. Erre egy külön bizottságot összehozni lehet, de akkor már 
most meg kell alkotni ezt a bizottságot, hogyha ilyen munkák vannak, akkor meg kell bízni 
vele, hogy mérje fel, figyeljen oda, hogy később ne legyen probléma. 
 
Komáromi Tibor alpolgármester: A munkának az elvégzését senki nem kérdőjelezi meg, 
magával az eljárási móddal nem értek egyet, az hogy utólag szembesülünk tényekkel, amiről 
döntést nem hozhatunk. Ha ez előbb lett volna, esetleg lehetett volna abban dönteni, hogy ezek 



 7 

a pluszunkák merültek fel, igényeljük vagy sem, milyen m2-re van, mennyi költség. Senki nem 
azt kérdőjelezi meg, hogy a munka el lett-e végezve vagy sem.  
 
Hasznosi Norbert képviselő: Tegnap bizottsági ülésen is elmondtam, én azt gondolom, 
amikor döntenünk kellett volna efelől, nem voltam döntési helyzetben, ezért most sem kívánok 
dönteni, tartózkodni fogok a szavazásnál. Nagyon sokat néztem a pótmunkára beadott 
költségvetést, egy dolog tűnt fel, a tuskó kiásás egyes döntött fák esetén kézi erővel, ezt talán 
az önkormányzat is meg tudta volna csinálni közmunkások segítségével, máris spórolunk vele 
70.000.-Ft-ot. Rendben van, hogy ez nem sok pénz, de próbáljuk a költségeket csökkenteni. Én 
nem tudok döntést hozni arról, hogy ezt kifizessük, úgy, hogy erről nem beszéltünk soha. 
Abban teljes mértékben igazat adok, hogy a vállalkozó elvégezte a munkát és ez díjat érdemel, 
viszont nem tudom megszavazni, tehát tartózkodni fogok. 
 
dr. Tóth Gabriella jegyző: Közfoglalkoztatott Start mintaprogram keretében nem 
alkalmazható ilyen feladatra, ugyanis a közfoglalkoztatás meghatározott programra, 
meghatározott feladatokra szól, ha ettől eltérünk az szabálytalan.  
 
Hasznosi Norbert képviselő: Egy tuskót biztos, hogy Kiss Győző ásott ki, nem tudom, hogy ő 
közfoglalkoztatott volt-e abban az időszakban, de ő ásta ki. 
 
Uhrin János képviselő: Helyesbítenék, nem ásta ki a tuskót, hanem körbeásta, utána még 
ásták a vállalkozó emberei és végül géppel ásták ki. 
 
Hasznosi Norbert képviselő: Akkor, ha beszéltünk volna róla, megkaptuk volna ezt a 
tájékoztatást, hogy közfoglalkoztatott nem vehet részt munkában. Vagy pedig akkor döntést 
hoz az aki döntést hoz és akkor hozzon döntést. Ha a polgármester döntést hoz arról, hogy 
pluszmunka van, én ezt teljes mértékig aláírom, hiszen megvan a kerete rá, tegye meg és hozza 
meg azt a döntést, de ne utólagosan ránk hárítsa ezt a felelősséget, hogy mi majd utána 
döntsünk afelől, amiről már valamikor döntés született. 
 
Komáromi Tibor alpolgármester: Maximálisan egyetértek ezzel a véleménnyel. 
 
Siposné Kiss Mónika képviselő: A bizottsági ülésen is elhangzott, hogy miért nem hozta be 
polgármester úr testületi ülésre, amire az volt a válasz, hogy a végén szerette volna, amikor 
elkészül a munka, mert nem lett volna szerencsés egy olyan összeg, ami nem fedi a valóságot, 
erre mondta a bizottsági ülésen is, hogy valamit be kellett volna hozni, vagy szólni kellett 
volna előre, hogy körülbelüli összeg ennyi lesz. A Polgári törvénykönyvben valóban benne 
van, hogy a vállalkozó a szerződéskötés előtt köteles a tervdokumentációt megvizsgálni és a 
megrendelőt az esetleges hiányosságokra figyelmeztetni.  
 
Bohus János ügyvezető: Milyen tervdokumentációra gondolsz? 
 
Siposné Kiss Mónika képviselő: Amire a pályázatot benyújtottad. 
 
Bohus János ügyvezető: Az nem tervdokumentáció volt. Ki lett adva egy árazatlan 
költségvetés erre a munkára meg lett hívva több vállalkozó. Ebből palotási vállalkozóként én 
szerepelhettem csak, mert az iparűzési adót ide fizetem. Ki lett adva egy árazatlan költségvetés, 
amiben szerepelnek olyan munkanemek, amire leadtunk pályázatot. Két körben folyt az eljárás, 
második körben én lettem a legolcsóbb, a következő vállalkozó ajánlata az enyémtől 3.000.-Ft-
al több volt négyzetméterenként. Én ezt a munkát már vissza is akartam mondani, nem akartam 
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aláírni a szerződést, többször jeleztem a jegyzőnek és polgármesternek, mert a faluban nagyon 
sok támadás ért, hogy ez a Bohus éve, ebben az évben minden Bohusról szól. A jegyző és 
polgármester hatására írtam alá a szerződést, hogy a településnek ne kerüljön 3,5 millió 
forinttal többe a beruházás. Aláírtam a szerződést, ami hibás döntés volt részemről, ennyi 
támadás után, nem arról van szó, hogy örüljünk a más sikereinek, hanem megforgassuk bennük 
a bicskát. Igazából nem értem ezeket a dolgokat a pótmunkával kapcsolatban, mert 
menetközben felmerülő pótmunkák, a szerződésben is benne van, a megvalósítás közben 
esetlegesen felmerülő egyéb műszaki problémák megoldására a megrendelő képviselője által 
pótmunkaként elrendelt pótmunkát el kell számolni. Ez sehol nem szokott probléma lenni, 
egyedül itt Palotáson van ebből ennyi probléma, hogy a szerződött munkán felül, amiért más 
vállalkozó is elkérné ezt az összeget, lehet, hogy még többet is. Mint Almási Lajos képviselő 
elmondta a felmérés megtörtént, ahol jelen voltam én is, Varga Lajos és Uhrin János. Tegnapi 
napon Csepela Csaba bizottsági tag megkérdőjelezte ennek a felmérésnek a tisztaságát, ha 
ennyire nem bízunk meg egymásban, akkor már nagyon nagy problémák vannak. Nem értem a 
kérdőjelet ebben a pótmunkában, előre én nem látom azt, hogy hány cm betont kell felvésnem, 
ezt csak utólagosan lehet megcsinálni pótmunkába. Arra meg volt az igény, hogy meglegyen 
csinálva, ezt, ha megkérdeznek bárhol műszaki ellenőrt, ezt mindig utólagosan egy tételes 
felmérési naplóba fel szoktuk a pótmunkákat írni, ez meg is történt, amiből készült egy 
jegyzőkönyv. Akkor abban a pillanatban jelen lévő képviselő-testületi tagok megkértek még 
arra is, hogy a szegély és lábazat közötti betonozásra készítsek egy árajánlatot, ezt is 
rendelkezésre bocsátottam. Nem tudtam, hogy ekkora probléma lesz ebből. A pótmunka 
költségvetésben is a szerződésben szereplő négyzetméter árakkal kalkuláltam. Visszatérek még 
egyszer arra, mert tegnap itt kérdőjel volt az is, hogy ki palotási vállalkozó, nem palotási 
vállalkozó, én ide fizetem az iparűzési adót, ide évben is ide fizettem 460.000.-Ft-ot, én is 
megtehetném, hogy elmegyek olyan településre, ahol nem kell iparűzési adót fizetni.  
 
Siposné Kiss Mónika képviselő: Ez a 2.700.000.-Ft nem kis összeg. A december 17-i testületi 
ülésen 939.000.-Ft-os összegről szól. 
 
Bohus János ügyvezető: Amit a december 17-i ülése leadtam, az az Ady E. útra szóló 
költségvetés volt, mert már akkor nagyon nagy nyomás volt a polgármester részéről, hogy 
valamit adjak le, mert aznap volt testületi ülés, odaadtam ezt. 
 
Siposné Kiss Mónika képviselő: Nekünk akkor ez lett behozva, ha akkor ezt mi 
megszavazzuk ennek a kifizetését, akkor még utána be lett volna még pótmunkáról számla 
vagy ezzel vége lett volna? 
 
Bohus János ügyvezető: Természetesen ment volna tovább. 
 
Komáromi Tibor alpolgármester: Itt megint az volt, hogy ebből a döntésből a testület ki lett 
hagyva, tehát semmi beleszólásunk nem volt ebbe, viszont amikor szavazni kell, én így 
érzékelem, mert erre van egy szabályozás,  amiben a polgármester úr megrendelheti gondolom 
1 millió forint erejéig, ezek érdekes dolgok. Megrendelte a testület nem lett megkérdezve, nem 
döntött benne, viszont amikor meg kell szavazni a pénzt, akkor a testület szavazza meg, furcsa 
dolognak tartom, vannak bizonyos szabályok, amiket be kellene tartani.  
 
Bohus János ügyvezető: Mire gondoltok, hogy polgármester úrral le akartam mutyizni? 
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Komáromi Tibor alpolgármester: Még egyszer elmondom, senki nem vitatja azt, hogy a 
munka el lett végezve. Nem azzal van a gond, hogy a munka el lett végezve magával az eljárási 
móddal van a gond.  
 
Bohus János ügyvezető: Én csak akkor tudok pontos elszámolást adni, mikor a munka végére 
értem, mondtam már az elején is nem látom, hogy mi van a földben. 
 
Komáromi Tibor alpolgármester: A többiek nevében nem tudok nyilatkozni, de amikor oda 
kerül a sor, hogy pótmunka be van terjesztve, elmondják, hogy mit kell megcsinálni, én biztos, 
hogy azt kérdezem, hogy valamilyen árkalkulációt lássunk, a semmiről nem lehet dönteni. 
Lehet, hogy ez a gyakorlat, mert ehhez nem értek, de itt, ha a testületnek lett volna ebben 
jogköre dönteni, akkor én azt mondom, hogy tartózkodom, mert így nem tudok dönteni, hogy 
nem ismerem az árat, vagy megkérdezem azt, hogy van-e erre keret. Egy a lényeg, hogy az 
eljárási móddal van a gond, nem első eset, ezt szeretném hangsúlyozni, ezt a magam nevében 
mondom. 
 
Uhrin János képviselő: Tegnapi ülésen is elmondtam, hogy hibáztunk, hibázott polgármester 
úr is, esetlegesen hibáztunk mi is, teljesen mindegy, de akkor kérdezem, elhangzott, hogy 
elfogadjuk amit vállalkozó mondott, felmérések után  elvégezte a munkát, voltak ezek a 
hibázások az előkészítésben, de a munka el lett végezve, akkor  ki kell fizetni vagy nem kell 
kifizetni? Nyugodtan tudunk aludni éjszaka, vagy nem tudunk nyugodtan aludni?  
 
Komáromi Tibor alpolgármester: Én biztos, hogy nyugodtan tudok aludni éjszaka. Akkor 
nincs szükség az SZMSZ módosításokra, nincs szükség ezekre, nem kell ide testület, 
polgármester úr eldönti egy személyben. Vegyük ki ezt a rendelkezést, adjuk oda polgármester 
úr hatáskörébe. Nem vállalkozó ellen irányul, név szerint senki ellen nem irányul, ez elvi 
kérdés nálam, teljesen mindegy ki lett volna a vállalkozó, ugyanezt elmondtam volna. 
 
Uhrin János képviselő: Az volt a fő probléma, hogy az információ nem érkezett meg időben, 
nem a forintosított összegről volt szó, hanem úgy látom, hogy az volt a probléma, hogy nem 
volt előre elmondva, hogy pótmunka várható ezeken a járdaszakaszokon, ami a szerződésben 
szerepel.  
 
Komáromi Tibor alpolgármester: Arról sem volt szó, hogy felbontsuk a lebetonozott 
járdaszakaszokat vagy sem, már utólag megkaptuk az információt, hogy egybe kell 
megcsinálni, de csak utólag, ha ezt valaki cáfolja, akkor felállok és befejezem. 
 
Szabó Mihály polgármester: Bocsánat, a képviselő-testület döntött a járdák kivitelezésében 
az Ady Endre út 1. számtól a 35. számig, döntött egyben, a Belügyminisztérium azt mondta, 
hogy önkormányzati területen egyben szeretné látni, hogy milyen beruházás történt.  
 
Komáromi Tibor alpolgármester: Erről utólag szereztünk tudomást, nem előre. 
 
Szabó Mihály polgármester: Ez nem igaz, a testület arról döntött, hogy az iskolától az Ady 
Endre út 35-ig meg kell csinálni a járdát. 
 
Komáromi Tibor alpolgármester: Akkor miért merült fel pótmunka? Arról döntöttünk, hogy 
legyen megcsinálva az Ady úton a járda, az már utólag lett hozzátéve, hogy egybe legyen 
megcsinálva. Akkor ellentétbe van azzal, hogy úgy gondolom fel lett mérve a terület hossz. 
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Szabó Mihály polgármester: Tudom azzal van a probléma, hogy én előre nem tájékoztattam a 
testületet erről. 
 
Komáromi Tibor alpolgármester: Annak ellenére, hogy én nagyon szépen megkértelek itt 
testületi ülésen, hogy az utolsó eset, hogy én megszavazzam, ez az értéktár utólagos pótmunka 
megszavazása volt, én ehhez tartom maga. Még egyszer hangsúlyozom, ez nem vállalkozó 
ellen irányul, hanem én azt szeretném, hogy tényleg együtt toljuk, egyfelé a szekeret, de itt 
nem úgy néz ki, hanem akkor nem kell ide testület, nem kell ide határozat. 
 
Szabó Mihály polgármester: Azért javasoltam tegnap a bizottsági ülésen, hogy 2016-ban 
ragaszkodom hozzá, hogy ne legyen benne, hogy polgármester dönthet, mindenről a testület 
döntsön, legyen bizottság. Tegnap, amikor bent voltál nálam beletekinthettél, hogy mennyi 
feladat van. Nem azért, mert nem akartam szándékosan a testületet tájékoztatni, hanem egyéb 
jellegű feladatok voltak. Bízzunk meg a jövőben bizottságot vagy valakit, én nem tudom ezt 
felelősséggel megoldani. Kértem vállalkozót az árajánlatot írásban adja be, mert a testület 
ragaszkodik hozzá, nem volt árajánlat, mikor megérkezett én behoztam testület elé. Biztos, 
hogy ilyen még egyszer nem lesz, a jövőre vonatkozóan meg kell oldani, hogy a fejlesztések, 
beruházások, karbantartásokat megcsinálja egy csoport vagy bízzunk meg valakit a testületből, 
akkor meg lesz oldva, nem lesz belőle probléma. Hangsúlyozom, hogy erre azért kerülhetett 
sor, mert folyamatosan 1998-től takarékosan gazdálkodtunk. Természetesen jogos a felvetés, 
hogy azért nem kell pénzt pazarolni, én mindig azon vagyok, mindig azért szidnak, hogy 
túlságosan szociálisan érzékeny vagyok, másrészt gyűjtögetek, meg annyira spórolok a 
falunak. Úgy gondolom, hogy műszakilag ami indokolt és meg kell oldani, azt meg kell oldani. 
Itt az volt a hibám, hogy a testületnek nem mondtam előre, de ezen ne múljon én itt vagyok 
este 7-ig, 8-ig is, de volt olyan is, hogy nem lehetett elérni testületi tagot. Itt, ha előbb megvan 
az ajánlat írásban, biztos, hogy előbb behozom testület elé. Lassan ott tart az ember, hogy nem 
tud örülni annak, amit sikerült több éves munkával elérni, hogy Palotást valamilyen szinten 
elismerjék, nem lehet, mert most ez történt. 
 
Bohus János ügyvezető: Mi lett volna, ha középtájon azt mondom, hogy lesz 3,5-4 millió 
forintos pótmunka, félbehagyjuk a járdát? Akkor az Ady út félbemarad vagy a Bajcsy-Zs. út 
félbemarad? Azt lehetett volna mondani, körülbelül félpályánál is tudtam, hogy lesz 
valamilyen költség. 
 
Komáromi Tibor alpolgármester: Lehetett volna mondani, van hét tag, aki majd eldönti.  
 
Hasznosi Norbert képviselő: Én biztos, hogy azt mondtam volna, hogy a Bajcsy-Zs. útnak a 
Posta felőli oldalát csináljuk végig. Én most is azt mondom, hogy ebből a pénzből kell 
kijönnünk, ami van. Mostanában minden egyes pályázatunk úgy néz ki, hogy kicsit, nagyot, 
egyre nagyobbat hozzá kell tennünk. Jöjjünk ki abból a pénzből, amit kapunk, ha csak annyi 
útszakasz jött volna ki, hogy a Bajcsy-Zs. útnak a bal oldala, akkor annyival kevesebb 
útszakaszt csináltunk volna meg. 
 
Bohus János ügyvezető: Ki lett adva egy árazatlan költségvetés, az alapján számoltuk ki a 
négyzetméteres árat, ti a testület, ti fogadtátok el. 
 
Komáromi Tibor alpolgármester: A kettő nem függ össze. 
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Bohus János ügyvezető: Van egy kiadott négyzetméteres árazatlan költségvetés én nem arra 
szerződtem, én arra szerződtem, ami meg lett pályáztatva, ami elkészült, az teljesen más. Én 
ezáltal teljesen jogosan nyújtom be a pótmunka igényemet.  
 
Hasznosi Norbert képviselő: Második körben az eredményhirdetésnél és a megszavazásnál 
nem voltam itt, de emlékszem az elsőnél is úgy számoltam, ebbe a pénzbe mennyi útszakasz 
fér bele, a testület ezt kiszámolta.  
 
Uhrin János képviselő: A szerződésben már pontos méretek szerepelnek, ezt átnéztük itt, 
megnéztük, hogy mennyire futja, a szerződésben benne van Bajcsy-Zs út mennyi méter, Ady 
úton mennyi méter. 
 
Siposné Kiss Mónika képviselő: Akkor, amikor kiderült, hogy a Bajcsy-Zs. úton beton van és 
majd arra térburkolatot nem lehet letenni csak úgy, már az elején is látni kellett volna. 
 
Bohus János ügyvezető: Nekem kellett volna látni? Én egy árazatlan költségvetésre 
versenyeztem, amit a testület kiadott, én arra versenyeztem, megnyertem négyzetméterenként 
3.000.-Ft-tal. Úgy látom nagy hibát követtem el, hogy aláírtam ezt a szerződést. Mindenki 
számoljon el valahová ezzel a dologgal. 
 
Komáromi Tibor alpolgármester: Az számoljon el, aki hibázott, ez az én véleményem, én 
nyugodtan alszok, bárkinek a szemébe merek nézni. 
 
A képviselők részéről további kérdés, észrevétel, vélemény nem hangzott el, a polgármester 
szavazásra bocsátja a pótmunka kifizetésére vonatkozó javaslatot. 
 
A képviselő-testület részéről 3 igen szavazattal, 1 nem szavazattal, 3 tartózkodással nem 
született egyszerű többséggel döntés. 
 
dr. Tóth Gabriella jegyző: Nem született döntés, amennyiben a döntést a polgármester az 
önkormányzat, a település érdekeit sértőnek tartja három napon belül kérheti a kérdés 
újratárgyalását, ismételten testületi ülést hívhat össze az Mötv. 68.§-a alapján. 
 
Szabó Mihály polgármester: A döntést önkormányzat érdekeinek sértőnek tartom, kérem az 
ismételt megtárgyalását ennek a  napirendnek, a képviselő-testületet 2016. január 28-án 17,15 
órára rendkívüli ülésre újra összehívom. 
 
IV. NAPIREND: 
 

Beszámoló a 2015. évi adóhatósági tevékenységről, adó hátralékok alakulásáról 
(beszámoló, határozati javaslat a jegyzőkönyvhöz csatolva) 

 
dr. Tóth Gabriella jegyző: Tegnapi napon a Pénzügyi, Ügyrendi és Településfejlesztési 
Bizottság már tárgyalta a 2015. évi adóhatósági beszámolót. Az adóhátralék jelentős összeggel 
csökkent, előző év december 31-én fennálló hátralékot 4,3 millió forinttal sikerült behajtási 
tevékenységünknek köszönhetően csökkenteni, illetőleg a korábbi rendezetlen adótételek 
folyamatos rendezésére is sor került. Az előző évben is elévült adótartozásként törlésre 
kerültek az elhunyt személyek adótartozásai, illetve a megszűnt cégeknél felhalmozódott 
tartozások. Kérdésként merült fel a tegnapi bizottsági ülésen, hogy idegen bevételnél mit jelent 
az 1.400.000.-Ft, ez egyetlen személynek a fennálló gyermektartásdíj tartozását tartalmazza, 
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hozzánk megkereséssel fordul ilyenkor a Kormányhivatal a behajtás érdekében, nagyon sok év 
alatt felhalmozódott összegről van szó, nekünk a megkereséstől számított 5 év áll 
rendelkezésre ennek behajtására. Az adósnak az OEP tájékoztatása alapján munkahelye az 
elmúlt évek során nem volt, letiltható jövedelemmel nem rendelkezett, így nem sikerült 
behajtani ezt a tartozást, bár ez nem a mi bevételünket képezte volna, hanem továbbutalásra 
kellett volna kerüljön behajtás esetén is. Másik kérdésként merült fel, hogy az önkormányzati 
adóhatóság közzéteheti-e az adótartozásokat. Arról tájékoztatnám a képviselő-testületet, hogy 
az önkormányzati adóhatóság vállalkozók, cégek esetében 100.000.-Ft, magánszemélyek 
esetében az 50.000.-Ft-ot elérő 90 napon keresztül folyamatosan fennálló adótartozással 
rendelkező adózó nevét, elnevezését, lakóhelyét, székhelyét, telephelyét, adóazonosító számát 
és az adótartozás összegét a helyben szokásos módon közzéteheti. Tehát amennyiben erre 
igény merül fel a képviselő-testület részéről, hogy a magánszemély adózó, illetőleg az 
adótartozással rendelkező vállalkozásokat, cégeket közzétegyük, akkor erre van lehetőség a 
jogszabályban meghatározott keretek között. Mi azért igyekszünk folyamatosan a behajtás 
eszközeivel élni, illetve pont azért, hogy a létező cégeknél, élő magánszemélyeknél az 
elévülést megszakítsuk, a tavalyi évben is két alkalommal éltünk a behajtás 
kezdeményezésével, illetve a fizetési felszólítások kiküldésével. Így amennyiben az elévült 
adóhátralékok törléséről is rendelkezik a testület, a korábban fennálló hátralék összege 9 millió 
forintra csökken. Egyrészt ez adódik a befizetésekből, a hátralékok behajtásából, másrészt a 
rendezetlen adótételek átvezetéséből, törléséből. Így lassan az évek folyamán eljutunk oda, 
hogy tiszta képet láthatunk arról, hogy mik a fennálló valós tartozások, illetve mik azok a 
behajthatatlan tartozások, amelyeket már képtelenség behajtani, tekintettel arra, hogy az adott 
cég felszámolás, kényszertörlés, székhelyváltozás vagy bármilyen oknál fogva számunkra már 
nem elérhető. 
 
Siposné Kiss Mónika képviselő: A Pénzügyi, Ügyrendi és Településfejlesztési Bizottság 
tegnap tárgyalta az adóhatósági beszámolót, valóban örvendetes ez a közel 4 millió forintos 
behajtás, ez jelentősen lecsökkentette az igen magas adóhátralékot. Azt vetettük fel, az lenne a 
kérés, hogy az hogy az előző évi hátralékokra nagyon oda kell figyelni, hogy melyek azok, 
amik 1 éven belül elérik az öt évet és majd nem lehet behajtani, hogy arra próbáljunk meg még 
nyomatékosabban figyelni, ezáltal is csökkenhet az elévülés. Az iparűzési adónál gondoltuk, 
hogy, ha bejön az iparűzési adóbevallás, várni egy 30 napot, hogy hatékonyabb legyen, nem 
biztos, hogy egy cég 2 hónap alatt fel tudja számolni magát, nyilván akkor már nincs mit 
behajtani. 
 
dr. Tóth Gabriella jegyző: Gyakran utólag értesülünk arról, hogy felszámolták az adott céget, 
mert a Cégbíróságtól is akkor jön meg az értesítés, mikor már megtörtént a felszámolás vagy a 
kényszertörlés. Tehát erről mi előzetes vagy folyamatos információval nem rendelkezünk, 
hogy egyes cégek hogyan alakulnak. A jelenleg fennálló tartozásokat a mai napon kigyűjtöttük, 
kinyomtattuk, sajnos itt is, ami az iparűzési adónál a 2 millió forint körüli összeg fennáll, 
annak is jó része már most látható, hogy behajthatatlan lesz, mivel jó néhány céget az elmúlt 
hónapokban felszámoltak vagy kényszertörölt a cégbíróság és ezekkel sajnos nem tudunk mit 
kezdeni, hiszen jogutód nélkül tűnnek el. 
 
Hasznosi Norbert képviselő: Akkor ezeket teljesen felesleges kifüggeszteni? 
 
Szabó Mihály polgármester: Nem teljesen felesleges kifüggeszteni, vannak benne, a testület 
dönthet úgy, hogy kifüggesszük, fel is olvashatom. 
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dr. Tóth Gabriella jegyző: A jogszabályban meghatározott adatokkal tehető közzé a 
kifüggesztés, tehát most  felolvasni és a jegyzőkönyvben nem biztos, hogy szerencsés ezt 
szerepeltetni, így kiragadva az iparűzési adót és nem szerepeltetni a gépjárműadó tartozást és a 
többit. 
 
Siposné Kiss Mónika képviselő: Tegnapi napon a kommunális adó is felvetődött, hogy 
jelentős a tartozás mértéke, ezek személykehez köthetők, aki nem lakja kérheti adófizetési 
mentességet, erre elhangzott, hogy sok olyan van, akinek nincs munkahelye, nincs honnan 
letiltani, a többi lakossal szemben, aki fizeti becsülettel, elég méltánytalan. 
 
dr. Tóth Gabriella jegyző: 39 személyt kérdeztünk le az OEP-nél, akinek nagyobb összegű 
adótartozása van, ebből 10 személynél tudott az OEP munkahelyet megjelölni, ahová elküldtük 
a letiltást és ebből a 10-ből időközben 4-nek megszűnt a foglalkoztatása, 6 személynél tudták a 
letiltást foganatosítani. Próbálunk minden eszközzel élni, de számos olyan személy van, aki 
évek óta bejelentett munkahellyel nem rendelkezik. 
 
A képviselők részéről további kérdés, észrevétel nem hangzott el, a polgármester szavazásra 
bocsátja a beszámoló elfogadását. 
 
A képviselő-testület 7 igen szavazattal, ellenszavazat, tartózkodás nélkül egyhangúlag 
elfogadja a beszámolót és az alábbi határozatot hozza: 

 
2/2016.(I.26.) Képviselő-testületi határozat 

 
Palotás Község Önkormányzata Képviselő-testülete a 2015. évi adóhatósági  
tevékenységről, adó hátralékok alakulásáról szóló beszámolót elfogadja. 

 
 
V. NAPIREND: 
 

Javaslat adóhátralékok elévülés miatti törlésére 
(határozati javaslat a jegyzőkönyvhöz csatolva) 

 
Szabó Mihály polgármester: Tulajdonképpen a törlések abból adódnak, hogy megszűntek a 
cégek, elérhetetlenek. 1.700.000.-Ft, ami elévült tétel, ami már a jelenlegi kimutatásból látható, 
hogy kényszertörlések miatt 865.000.-Ft 2016-ban is törlésre kell, hogy kerüljön, mert ezek a 
cégek már nem léteznek. 
 
A képviselők részéről további kérdés, észrevétel nem hangzott el, a polgármester szavazásra 
bocsátja a javaslat elfogadását. 
 
A képviselő-testület 7 igen szavazattal, ellenszavazat, tartózkodás nélkül egyhangúlag 
elfogadja a javaslatot és az alábbi határozatot hozza: 
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3/2016.(I.26.) Képviselő-testületi határozat 

 
Palotás Község Önkormányzata Képviselő-testülete a jegyző tájékoztatása alapján 
2015. december 31-ig elévült 3.185.557.- forint adóhátralék törlését tudomásul veszi az 
alábbi részletezés szerint: 

- építményadó: 92.768.- Ft,  /15 fő/ 
- magánszemélyek kommunális adója: 104.014.-Ft, /30 fő/ 
- iparűzési adó:  865.919.- Ft;  /4 fő/    
- gépjárműadó: 237.098.- Ft;  /5 fő/ 
- pótlék: 437.239.- Ft, /118 fő/  
- idegen bevétel: 1.400.769.- Ft;  /6 fő/ 
- egyéb bevétel: 47.750.- Ft, /5 fő/    

   
Felelős: dr. Tóth Gabriella jegyző 
Határidő: azonnal 
 

 
Szabó Mihály polgármester: Felvetődött a 100.000.-Ft feletti tartozásokkal rendelkező cégek 
listájának kifüggesztése, kérem a véleményeket ezzel kapcsolatban. 
 
Hasznosi Norbert képviselő: Egyetértek vele, csak pontosítani kellene, hogyan történjen, jó 
lenne, ha előtte kimenne egy felszólítás, értesítés, hogy ilyen szándékunk van, hátha erre 
megtörténik a befizetés. 
 
Szabó Mihály polgármester: Természetesen, kiküldjük előzetesen, hogy ha adott napon belül 
nem rendezi tartozását, akkor a képviselő-testület döntése értelmében a hirdetőkre 
kifüggesztésre kerül a tartozók listája. 
 
dr. Tóth Gabriella jegyző: Annyit mondanék még az adóval kapcsolatban tájékoztatást, hogy 
mivel az építményadó mértéke emelésre került, folyamatban van a kipostázása az új 
megállapító határozatoknak, összesen 307 db új építményadó megállapító határozatot hoztunk, 
pontosan azért, hogy az emelés mindenkinél átvezetésre kerüljön, illetve minden adózó 
értesüljön arról, hogy folyó évben milyen adófizetési kötelezettsége van a zártkerti övezetben 
lévő építményére vonatkozóan.  
 
Szabó Mihály polgármester: A kulturális közfogalkoztatottakat arra kértem, hogy egy nagyon 
pontos kimutatást készítsenek, hogy rá tudjunk nézni az épületekre, nyilvántartásba legyenek, 
pontosítva legyenek a bevallott négyzetméterek, helyszíni ellenőrzéseket is el fogjuk végezni. 
A közfoglalkoztatottak részt vesznek ezen határozatok borítékolásában, postázásában is. 
Természetesen ezeket a feladatokat a Nemzeti Művelődési Intézettel leegyeztetett módon 
foglalkoztatjuk, tehát szabályosan. 
 
Komáromi Tibor alpolgármester: Nem sok jelentőségét látok, hogy ki van függesztve vagy 
sem. 
 
Hasznosi Norbert képviselő: Tévedések kizárhatóak, ugye? 
 
dr. Tóth Gabriella jegyző: Naprakész listát nem tudunk biztosítani, a befizetésekről az OTP-
től a kivonat egy hét múlva ér ide, a lekönyvelés is vesz igénybe időt, 2-3 hét mire naprakészre 
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van könyvelve a befizetés. Éppen ezért mondtuk most is, hogy az adóbeszámolót mostanra 
tudjuk hozni, mert a december 31-ig történt befizetésről a valamennyi kivonat körülbelül 
január 15-ig érkezett meg, ebből adódhatnak problémák. 
 
Siposné Kiss Mónika képviselő: 2015. jó év volt adóbehajtás szempontjából, hátha 2016 jobb 
lesz, javaslom, hogy várjuk meg ezt az évet, most ne legyen kifüggesztés. 
 
 
VI. NAPIREND: 
 

Javaslat Palotás Község Önkormányzata Képviselő-testületének 2016. év I. félévi 
munkatervére 

(munkaterv a jegyzőkönyvhöz csatolva) 
 
 
Szabó Mihály polgármester: Annyi módosítást teszek, hogy itt még januárra volt a 
közmeghallgatás időpontja, de ez átcsúszik február 2-re. Természetesen menetközben 
jelentkezhetnek egyéb jellegű megtárgyalandó napirendi pontok. 
 
Siposné Kiss Mónika képviselő: A közmeghallgatással kapcsolatban szeretném, ha a 
meghívóban szerepeljenek a községi rendezési terv és a tervezett beruházással kapcsolatos 
napirendi pontok, minél többen jöjjenek, lássák, hogy mi lesz a téma. 
 
dr. Tóth Gabriella jegyző: Természetesen jogszabály szerint kötelezően tárgyalandó. 
 
Szabó Mihály polgármester: Természetesen úgy is beszéltük meg, hogy az első napirendi 
pont a Pomodor Kft. területigényének megtárgyalása, második a rendezési terv megtárgyalása, 
harmadik napirend pedig a 2015. évi önkormányzati feladatok végrehajtásáról szóló beszámoló 
és a negyedik a 2016. évi fejlesztési feladatok ismertetése. 
 
Siposné Kiss Mónika képviselő: A pénzügyi bizottság ülésén is elmondtam, hogy ha ez a 
munkaterv elfogadásra kerül a mai testületi ülésen, akkor ez alapján a Pénzügyi, Ügyrendi és 
Településfejlesztési Bizottság is elkészít egy munkatervet, amit minden bizottsági tag megkap, 
ezzel a munkatervvel együtt. 
 
dr. Tóth Gabriella jegyző: Akkor azt a munkatervet ugyanígy a bizottságnak is tárgyalni kell 
és el kell fogadnia. 
 
A képviselők részéről további kérdés, észrevétel nem hangzott el, a polgármester szavazásra 
bocsátja a munkaterv elfogadását. 
 
A képviselő-testület 7 igen szavazattal, ellenszavazat, tartózkodás nélkül, egyhangúlag 
elfogadja a munkatervet és az alábbi határozatot hozza: 

 
4/2016.(I.26.) Képviselő-testületi határozat 

 
Palotás Község Önkormányzata Képviselő-testülete a 2016. év I. félévi  
munkatervét elfogadja. 
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VII. NAPIREND: 
 

2016. évi közbeszerzési terv megtárgyalása, elfogadása 
(közbeszerzési terv a jegyzőkönyvhöz csatolva) 

 
dr. Tóth Gabriella jegyző: Jogszabályi kötelezettségünk minden évben közbeszerzési tervet 
elfogadni, abban az esetben is, ha nem tervezünk közbeszerzést, ezt tartalmazza a 
közbeszerzési szabályzatunk is. Jelen pillanatban az építési beruházások 15 millió forint 
bekerülési összeg felett közbeszerzés kötelesek. Itt felmerülhet a konyhafelújítás kapcsán nyert 
17 millió forintos összeg, viszont ebből majdnem 5 millió forint értékben eszközbeszerzést, 
bútorbeszerzést tartalmaz, nem minősül építési beruházásnak, tehát így nem esik a 
közbeszerzési törvény hatálya alá, ezért nem szerepeltettük a közbeszerzési tervben. 
Természetesen, majd amikor ezen beruházást meg akarja kezdeni a testület, akkor dönteni fog, 
hogy árajánlatot kitől, milyen formában, milyen feltételekkel kíván kérni. Amennyiben 
évközben még olyan pályázatra kerül sor vagy nyer az önkormányzat, ami a közbeszerzési 
értékhatár fölé esik és közbeszerzés köteles, akkor természetesen ezt a tervet módosítani kell. 
 
A képviselők részéről kérdés, észrevétel nem hangzott el, a polgármester szavazásra bocsátja a 
terv elfogadását. 
 
A képviselő-testület 7 igen szavazattal, ellenszavazat, tartózkodás nélkül, egyhangúlag 
elfogadja a tervet és az alábbi határozatot hozza: 

 
5/2016.(I.26.) Képviselő-testületi határozat 

 
Palotás Község Önkormányzata Képviselő-testülete a 2016. évi  
Közbeszerzési tervét elfogadja. 
 

 
VIII. NAPIREND: 
 

Javaslat a polgármester szabadsága ütemezésének 
(előterjesztés, határozati javaslat a jegyzőkönyvhöz csatolva) 

 
Szabó Mihály polgármester: A 2014. december 12. napjával hatályba lépett 
jogszabálymódosítás okán a polgármesterek szabadsága ütemezésének - minden év február 28. 
napjáig történő - jóváhagyása a képviselő-testület hatáskörébe tartozik. A szabadságot az 
ütemezésnek megfelelően kell kiadni, valamint igénybe venni.  
Fentiekre tekintettel kérem a Képviselő-testületet, hogy a 2016. évre járó szabadságom 
ütemezését hagyja jóvá.  
 
A képviselők részéről kérdés, észrevétel nem hangzott el, a polgármester szavazásra bocsátja a 
javaslat elfogadását. 
 
A képviselő-testület 7 igen szavazattal, ellenszavazat, tartózkodás nélkül, egyhangúlag 
elfogadja a javaslatot és az alábbi határozatot hozza: 
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6/2016.(I.26.) Képviselő-testületi határozat 

 
Palotás Község Önkormányzatának Képviselő-testülete - a polgármester 
előterjesztésében foglaltak figyelembe vételével - „A közszolgálati tisztviselőkről 
szóló„ 2011. évi CXCIX. törvény  225/C. § (2) bekezdésében meghatározott 
jogkörében eljárva Szabó Mihály polgármester 2016. évi 39 munkanap szabadsága  
alábbiak szerinti ütemezését jóváhagyja azzal, hogy az  ütemezéstől eltérően  csak előre 
nem látható, rendkívüli esetben, vagy  az igénybevételt megelőzően legkésőbb 15 
nappal megtett előzetes bejelentést követően  vehető igénybe a szabadság: 
2016. március 21-31: 8 munkanap 
2016. május 23-június 3: 10 munkanap 
2016. július 18-augusztus 5: 15 munkanap 
2016. december 22-30: 6 munkanap 
 
A Képviselő-testület felkéri a jegyzőt a polgármester szabadság-nyilvántartásának 
vezetésére. 
 
Felelős: Szabó Mihály polgármester; dr. Tóth Gabriella jegyző 
Határidő: folyamatos 

 
 
IX. NAPIREND: 
 

Hatvan és Térsége Hulladékgazdálkodási és Környezetvédelmi Nonprofit Közhasznú 
Korlátolt Felelősségű Társaság 2015. szeptember 30. napján fennálló gazdasági, pénzügyi 

helyzetéről szóló beszámoló elfogadása 
(előterjesztés, határozati javaslat a jegyzőkönyvhöz csatolva) 

 
dr. Tóth Gabriella jegyző: Ezen témákban korábban már döntött a testület, csak a cégbíróság 
azon változások átvezetését elutasította, ezért szükséges a testületnek ismételten dönteni 
ugyanarra vonatkozóan, ugyanis az egyik tagönkormányzatnál nem született döntés erre 
vonatkozóan és mivel valamennyi döntés nem állt rendelkezésre, ezért szükséges most 
ismételten dönteni Hévízgyörk csatlakozása kapcsán. 
 
Szabó Mihály polgármester: A társaság elkészítette 2015. szeptember 30. napjára a 
gazdasági, pénzügyi helyzetéről szóló beszámolóját, melynek javaslom az elfogadását. 
 
A képviselők részéről kérdés, észrevétel nem hangzott el, a polgármester szavazásra bocsátja a 
javaslat elfogadását. 
 
A képviselő-testület 7 igen szavazattal, ellenszavazat, tartózkodás nélkül, egyhangúlag 
elfogadja a javaslatot és az alábbi határozatot hozza: 

 
7/2016.(I.26.) Képviselő-testületi határozat 

 
Palotás Község Önkormányzata Képviselő-testülete, mint a Hatvan és Térsége 
Hulladékgazdálkodási és Környezetvédelmi Nonprofit Közhasznú Korlátolt 
Felelősségű Társaság (cg.száma: 10-09-033600, székhely: 3000 Hatvan, Kossuth tér 2.) 
tagja akként határoz, hogy a társaság soron következő taggyűlésén támogatja a társaság 
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2015. szeptember 30. napjára elkészített gazdasági és pénzügyi beszámolójának az 
elfogadását. 

 
Palotás Község Önkormányzata felhatalmazza Palotás Község Polgármesterét, hogy a 
soron következő ülésen Palotás Község Önkormányzata tagot képviselje, helyette és 
nevében tagsági jogokat Palotás Község Önkormányzata jelen képviselő-testületi 
határozatában foglaltaknak megfelelően gyakorolja. 

 
Határidő: A kft. soron következő taggyűlésen 
Felelős: Szabó Mihály Palotás Község Polgármestere a jegyző útján 

 
 
X. NAPIREND: 
 

Hatvan és Térsége Hulladékgazdálkodási és Környezetvédelmi Nonprofit Közhasznú 
Korlátolt Felelősségű Társaság telephely 

(előterjesztés, határozati javaslat a jegyzőkönyvhöz csatolva) 
 

Szabó Mihály polgármester: Hatvan és Környéke Települési Szilárdhulladék-gazdálkodási 
Fejlesztése Társulás KEOP-1.1.1/B/10-11-2013-0004 azonosítószámú és Hatvan és térsége 
települési hulladékgazdálkodási rendszer fejlesztése elnevezésű project keretében hulladék 
kezelő központot és hulladékudvart létesített 3000 Hatvan, 054/13 és 3000 Hatvan, 054/14 hrsz 
alatt. A Társulás fenti ingatlanokat vagyonkezelési szerződés keretében adja át a Társaságnak.  
Tekintettel arra, hogy a társaság a fenti ingatlanokon gazdasági tevékenységet kíván végezni 
azokat a társasági szerződésen telephelyként fel kell tüntetni. 
 
A képviselők részéről kérdés, észrevétel nem hangzott el, a polgármester szavazásra bocsátja a 
javaslat elfogadását. 
 
A képviselő-testület 7 igen szavazattal, ellenszavazat, tartózkodás nélkül, egyhangúlag 
elfogadja a javaslatot és az alábbi határozatot hozza: 
 

8/2016.(I.26.) Képviselő-testületi határozat 
 

Palotás Község Önkormányzata Képviselő-testülete, mint a Hatvan és Térsége 
Hulladékgazdálkodási és Környezetvédelmi Nonprofit Közhasznú Korlátolt 
Felelősségű Társaság (cg.száma: 10-09-033600, székhely: 3000 Hatvan, Kossuth tér 2.) 
tagja akként határoz, hogy a társaság soron következő taggyűlésén támogatja a társaság 
telephelyet létesítsen 

 
3000 Hatvan, 054/13 hrsz. alatt 
3000 Hatvan, 054/14 hrsz alatt 

 
és a társaság a telephelyei a társasági szerződésében és a cégkivonaton feltüntesse.  

 
Palotás Község Önkormányzata felhatalmazza Palotás Község Polgármesterét, hogy a 
soron következő ülésen Palotás Község Önkormányzata tagot képviselje, helyette és 
nevében tagsági jogokat Palotás Község Önkormányzata jelen képviselő-testületi 
határozatában foglaltaknak megfelelően gyakorolja. 
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Határidő: A kft. soron következő taggyűlésen 
Felelős: Szabó Mihály Palotás Község Polgármestere a jegyző útján 

 
 
XI. NAPIREND: 
 

Hatvan és Térsége Hulladékgazdálkodási és Környezetvédelmi Nonprofit Közhasznú 
Korlátolt Felelősségű Társaság fióktelep 

(előterjesztés, határozati javaslat a jegyzőkönyvhöz csatolva) 
 
Szabó Mihály polgármester: Hatvan és Környéke Települési Szilárdhulladék-gazdálkodási 
Fejlesztése Társulás KEOP-1.1.1/B/10-11-2013-0004 azonosítószámú és Hatvan és térsége 
települési hulladékgazdálkodási rendszer fejlesztése elnevezésű project keretében 
hulladékudvarokat létesített 3350 Kál, 029/26 hrsz és 5126 Jászfényszaru 05/147 hrsz alatt. A 
Társulás fenti ingatlanokat vagyonkezelési szerződés keretében adja át a Társaságnak.  
Tekintettel arra, hogy a társaság a fenti ingatlanokon gazdasági tevékenységet kíván végezni 
azokat a társasági szerződésen fióktelepként fel kell tüntetni. 
 
A képviselők részéről kérdés, észrevétel nem hangzott el, a polgármester szavazásra bocsátja a 
javaslat elfogadását. 
 
A képviselő-testület 7 igen szavazattal, ellenszavazat, tartózkodás nélkül, egyhangúlag 
elfogadja a javaslatot és az alábbi határozatot hozza: 

 
9/2016.(I.26.) Képviselő-testületi határozat 

 
Palotás Község Önkormányzata Képviselő-testülete, mint a Hatvan és Térsége 
Hulladékgazdálkodási és Környezetvédelmi Nonprofit Közhasznú Korlátolt 
Felelősségű Társaság (cg.száma: 10-09-033600, székhely: 3000 Hatvan, Kossuth tér 2.) 
tagja akként határoz, hogy a társaság soron következő taggyűlésén támogatja a társaság 
fióktelepet létesítsen  

 
3350 Kál, 029/26 hrsz.  
5126 Jászfényszaru 05/147 hrsz. alatt  

 
és a társaság a fióktelepeit a társasági szerződésében és a cégkivonaton feltüntesse.  

 
Palotás Község Önkormányzata felhatalmazza Palotás Község Polgármesterét, hogy a 
soron következő ülésen Palotás Község  Önkormányzata tagot képviselje, helyette és 
nevében tagsági jogokat Palotás Község Önkormányzata jelen képviselő-testületi 
határozatában foglaltaknak megfelelően gyakorolja. 

 
Határidő: A kft. soron következő taggyűlésen 
Felelős: Szabó Mihály Palotás Község Polgármestere a jegyző útján 

 
XII. NAPIREND: 
 

Hatvan és Térsége Hulladékgazdálkodási és Környezetvédelmi Nonprofit Közhasznú 
Korlátolt Felelősségű Társaság jegyzett tőkéjének 

(előterjesztés, határozati javaslat a jegyzőkönyvhöz csatolva) 
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Szabó Mihály polgármester: Hatvan és Térsége Hulladékgazdálkodási és Környezetvédelmi 
Nonprofit Közhasznú Korlátolt Felelősségű Társaság tagjai hozzájárulásukat adják ahhoz, hogy 
a korlátolt felelősségű társaságba, jegyzett tőke emelés folytán Hévízgyörk Község 
Önkormányzata a felemelt jegyzett tőkét befizeti a társaság elkülönített bankszámlájára. 
Szükséges határozatot hozni továbbá abban a kérdésben, hogy Hatvan és Térsége 
Hulladékgazdálkodási és Környezetvédelmi Nonprofit Közhasznú Korlátolt Felelősségű 
Társaság tagjai hozzájárulásukat adják ahhoz, hogy a korlátolt felelősségű társaságba, jegyzett 
tőke emelés folytán Hévízgyörk Község Önkormányzata üzletrész tulajdonosaként, mint 
tagként belépjen, akként, hogy a felemelt jegyzett tőkét az új tag önkormányzat a taggyűlési 
határozat meghozatalától számított 20 napon belül befizeti a társaság elkülönített 
bankszámlájára.  
 
A képviselők részéről kérdés, észrevétel nem hangzott el, a polgármester szavazásra bocsátja a 
javaslat elfogadását. 
 
A képviselő-testület 7 igen szavazattal, ellenszavazat, tartózkodás nélkül, egyhangúlag 
elfogadja a javaslatot és az alábbi határozatot hozza: 
 
 

10/2016.(I.26.) Képviselő-testületi határozat 
 

1. Palotás Község Önkormányzata Képviselő-testülete, mint a Hatvan és Térsége 
Hulladékgazdálkodási és Környezetvédelmi Nonprofit Közhasznú Korlátolt 
Felelősségű Társaságban 100.000,-Ft, azaz egyszázezer forint névértékű törzsbetéthez 
igazodó üzletrésszel rendelkező tagja akként határoz, hogy felhatalmazza Palotás 
Község  Önkormányzata Polgármesterét arra, hogy a nonprofit kft. soron következő 
taggyűlésén igennel szavazzon a Hatvan és Térsége Hulladékgazdálkodási és 
Környezetvédelmi Nonprofit Közhasznú Korlátolt Felelősségű Társaság jegyzett 
tőkéjének 100.000,-Ft, azaz Egyszázezer forint pénzbeli hozzájárulással történő 
felemelésére az alábbiak szerint: 
A felemelt üzletrészre vonatkozóan a társaság tagjai nem kívánnak elsőbbségi jogukkal 
élni és a tőkeemelésben részt venni.  

 
2. A felemelt 100.000,-Ft törzsbetéthez igazodó üzletrészre vonatkozó tulajdonosi jogok 

gyakorlására a Ptk. 3:199.§ (1) bekezdésére is tekintettel Palotás Község 
Önkormányzata elsőbbségi jogával nem kíván élni. 
Palotás Község Önkormányzat Képviselő-testülete, mint a Hatvan és Térsége 
Hulladékgazdálkodási és Környezetvédelmi Nonprofit Közhasznú Korlátolt 
Felelősségű Társaság tagja szavazatával támogatja, hogy a társaság a tőkeemelés során 
a taggyűlés által kijelölt alábbi személye jogosult a vagyoni hozzájárulás szolgáltatására 
a tagok elsőbbségi jogával nem érintett 100.000,-Ft törzsbetéthez igazodó rész 
vonatkozásában: 
Hévízgyörk Község Önkormányzata – képviseli: Bazan Tibor polgármester, 
székhelye:  2192 Hévízgyörk, Kossuth L. utca 124. – 100.000,-Ft, azaz Egyszázezer 
forint erejéig 

 
3. Palotás Község Önkormányzata Képviselő-testülete, mint a Hatvan és Térsége 

Hulladékgazdálkodási és Környezetvédelmi Nonprofit Közhasznú Korlátolt 
Felelősségű Társaság tagja a nonprofit kft. taggyűlésén igennel szavaz arra, hogy 
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elhatározza a Hatvan és Térsége Hulladékgazdálkodási és Környezetvédelmi Nonprofit 
Közhasznú Korlátolt Felelősségű Társaság. jegyzett tőkéjének 100.000,- Ft pénzbeli 
hozzájárulással történő felemelését, mely készpénz befizetésével történik meg a 
társaság bankszámlájára a tőkeemlést elfogadó taggyűsléi határozatot követő 20 napon 
belül.   
A társaság tagjai törzsbetétjüket hiánytalanul a társaság rendelkezésére 
bocsátották, így a törzstőke emelés törvényi feltétele megvalósult. A tagokat 
üzletrészük mellékszolgáltatásra nem kötelezi.  

 
4. A tőkeemelés következtében Hatvan és Térsége Hulladékgazdálkodási és 

Környezetvédelmi Nonprofit Közhasznú Korlátolt Felelősségű Társaság 
25.000.000,-Ft, azaz Huszonötmillió forint összegű törzstőkéje 25.100.000,-Ft, azaz 
Huszonötmillió-egyszázezer forint összeg lesz. 

 
5. Palotás Község Önkormányzata, mint a Hatvan és Térsége Hulladékgazdálkodási és 

Környezetvédelmi Nonprofit Közhasznú Korlátolt Felelősségű Társaság tagja 
felhatalmazza Palotás Község Önkormányzatának polgármesterét a társasági szerződést 
módosító okirat aláírására, valamint a jegyzett tőke emelés következtében szükséges 
cégbírósági változásbejegyzési eljárásban szükséges okiratok aláírására.  
Palotás Község Önkormányzata, mint a Hatvan és Térsége Hulladékgazdálkodási és 
Környezetvédelmi Nonprofit Közhasznú Korlátolt Felelősségű Társaság (székhelye: 
3000 Hatvan, Kossuth tér 2.) tagja úgy dönt, hogy felhatalmazza Palotás Község 
Önkormányzata Polgármesterét arra, hogy a nonprofit kft. soron következő megtartandó 
taggyűlésén igennel szavazzon társasági szerződés jelen határozati javaslat 
mellékletében foglaltak szerinti módosítására és a társasági szerződést módosító 
okiratot, a jegyzőkönyvet, valamint a változásbejegyzési eljárás során szükséges egyéb 
okiratokat aláírja. 
 
Határidő: A kft. soron következő taggyűlése 
Felelős: Szabó Mihály polgármestere 

 
 
XIII. NAPIREND: 
 

Hatvan és Térsége Hulladékgazdálkodási és Környezetvédelmi Nonprofit Közhasznú 
Korlátolt Felelősségű Társaság társasági szerződésének módosítása 

(előterjesztés, határozati javaslat a jegyzőkönyvhöz csatolva) 
 
Szabó Mihály polgármester: A társaság ügyvezetése az előbbi napirendi pontokra tekintettel 
elkészítette a társaság módosításokkal egységes szerkezetbe foglalt társasági szerződését, 
melyeken átvezetésre kerültek a napirendekkel kapcsolatos változások. 
 
A képviselők részéről kérdés, észrevétel nem hangzott el, a polgármester szavazásra bocsátja a 
javaslat elfogadását. 
 
A képviselő-testület 7 igen szavazattal, ellenszavazat, tartózkodás nélkül, egyhangúlag 
elfogadja a javaslatot és az alábbi határozatot hozza: 
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11/2016.(I.26.) Képviselő-testületi határozat 
 

Palotás Község Önkormányzat Képviselő-testülete, mint a Hatvan és Térsége 
Hulladékgazdálkodási és Környezetvédelmi Nonprofit Közhasznú Korlátolt 
Felelősségű Társaság (cg.száma: 10-09-033600, székhely: 3000 Hatvan, Kossuth tér 2.) 
tagja akként határoz, hogy a társaság soron következő taggyűlésén igen szavazatával 
támogatja Hatvan és Térsége Hulladékgazdálkodási és Környezetvédelmi Nonprofit 
Közhasznú Korlátolt Felelősségű Társaság társasági szerződésének módosítását jelen 
előterjesztés 2./számú mellékletété képező társasági szerződést egységes szerkezetbe 
foglalt szövege szerint. 

 
Palotás Község Önkormányzata, mint a Hatvan és Térsége Hulladékgazdálkodási és 
Környezetvédelmi Nonprofit Közhasznú Korlátolt Felelősségű Társaság tagja 
felhatalmazza Palotás Község Önkormányzatának polgármesterét következtében 
szükséges cégbírósági változásbejegyzési eljárásban szükséges okiratok aláírására.  

 
Határidő: A kft. soron következő taggyűlése 
Felelős: Szabó Mihály Palotás Polgármestere a jegyző útján 

 
 
XIV.  NAPIREND: 
 

Javaslat halászléfesztivál szervezőbizottságának felállítására 
(határozati javaslat a jegyzőkönyvhöz csatolva) 

 
Szabó Mihály polgármester: A rendezvénnyel kapcsolatban abban maradtunk, hogy 
visszatérünk jövő hét folyamán. 
 
XV. NAPIREND: 
 

Jehova Tanúi Hatvan-Észak Gyülekezete közterületfoglalási kérelme 
(kérelem a jegyzőkönyvhöz csatolva) 

 
Szabó Mihály polgármester: A Jehova Tanúi Hatvan-Észak Gyülekezete ismételten 
kérelemmel fordult az önkormányzat felé, a Művelődési Ház előtti téren szeretnének bibliai 
tárgyú könyveket ingyenesen átadni. Úgy beszéltük meg, hogy ugyanazon a területen, ahol 
korábban engedélyeztük, továbbiakban is lehetséges, a Művelődési Ház területén továbbra is 
tilos ilyeneket engedélyezni. 

 
A képviselők részéről kérdés, észrevétel nem hangzott el, a polgármester szavazásra bocsátja a 
javaslat elfogadását. 
 
A képviselő-testület 7 igen szavazattal, ellenszavazat, tartózkodás nélkül, egyhangúlag 
elfogadja a javaslatot és az alábbi határozatot hozza: 

 
12/2016.(I.26.) Képviselő-testületi határozat 

 
Palotás Község Önkormányzata Képviselő-testülete a Jehova Tanúi Hatvan-Észak 
Gyülekezete kérelmére a 2016. évben havi egy alkalommal kiadványaik bemutatására a 
piac mellett ingyenes közterület-használatot biztosít. 
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Felelős: Szabó Mihály polgármester 
Határidő: folyamatos 

 
 
XVI. Egyebek: 
 
a.) Területi Operatív Program tájékoztató 
 
Szabó Mihály polgármester: Folyamatosan tárgyalunk, helyszíni egyeztetést sikerült 
megbeszélni. Január 29-én pénteken lesz a Dél-Nógrádi Önkormányzatok Egyesületének ülése, 
erre jön a Nógrád Megyei Közgyűlés elnöke, osztályvezető, területi referens. Itt egyenlőre az 
önkormányzatok részére kiírt pályázatokról egyeztetünk, tárgyalunk. 
 
b.) Bontott tégla kérdése 
 
Szabó Mihály polgármester: A Községháza udvarán lévő kisméretű bontott tégla ügyében 
felmerült, hogy igényelnének belőle. A kérdés az, hogy milyen formában értékesítsünk, 
értékesíthetjük-e, igazából számlát kibocsátani nem lehet, nem tudunk, dilemma, hogy mi 
legyen. Még nyitott fészerszerű helyiségre szükség lenne, az autók miatt is, valamennyi lehet, 
hogy még kellene, de a többire nincs szükség. 
 
Hasznosi Norbert képviselő: Az önkormányzat nem értékesíthet? 
 
dr. Tóth Gabriella jegyző: Építőanyagot nem. Ilyen dolognak az értékesítése nem szerepel se 
a szakfeladataink, se a kormányzati funkciók között. 
 
Szabó Mihály polgármester: Amennyiben mégis lehetséges az árusítás, akkor értékesítjük-e 
vagy sem, erre a kérdésre visszatérünk. 
 
c.) Együttes ülés időpontjának meghatározása 
 
Szabó Mihály polgármester: Meg kell határoznunk az együttes ülés időpontját, sajnos február 
hónap folyamán kétszer-háromszor üléseznünk kell, függő, hogy az anyag hogyan tud 
elkészülni. Február 9-én vagy 10-én kellene tartani a testületi ülést, előtte a Pénzügyi, Ügyrendi 
és Településfejlesztési Bizottságnak és az Óvodai Intézményfenntartó Társulásnak is kell 
üléseznie. Javaslom, hogy jövő héten határozzuk meg pontosan az időpontokat. 
 
d) 2016. évi közfoglalkoztatás 
 
Szabó Mihály polgármester: Hagyományos közfoglalkoztatás nincs, Startprogramban lehet 
indulni, de itt sajnos tudjuk, hogy milyen szigorú feltételek vannak. Ezt jeleztem, hogy én a 
jövőben nem tudok közfoglalkoztatási programban részt venni. Viszont valamilyen módon 
meg kell oldani a településen a fűvágást, intézmények kiszolgálását, karbantartást. Ezen el kell 
gondolkodni, hogyan, milyen módon lehet megoldani a települési feladatokat. 
 
Hasznosi Norbert képviselő: A Startmunka programban céllal veszünk fel embereket? 
 
Szabó Mihály polgármester: Céllal lehet felvenni, vízrendezés, külterületi földutak 
rendbetétele vagy az Útőr program, ebbe beleférhet az önkormányzati utak karbantartása, 
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padkák rendezése, vízelvezető árkok karbantartása. Vannak egyéb települések, ahol 50-60-80 
embert foglalkoztatnak, ott mezőgazdasági programokat is csinálnak, de ott van 5-6 vezető, 
szerencsések, mert vannak olyanok akik szakértelemmel rendelkező vezetőket tudnak 
alkalmazni. Kormányzati törekvés megszüntetni a munkanélküliséget, tehát mindenkit 
munkába állítani, 2018-ra a foglalkoztatást helyettesítő támogatás rendszerét meg akarják 
szüntetni. Nálunk szerencsére nincs sok munkanélküli, megszüntetésre kerültek 
közfoglalkoztatottak helyei és nem tudjuk feltölteni, mert nincs megfelelő ember. 
 
e.) Kutyák szabadon közterületen, rókák belterületen 
 
Szabó Mihály polgármester: Annyit tudunk segíteni a rókák esetében, hogy van az 
önkormányzat tulajdonában 2 db csapda, ezt, ha kérik kiadjuk, de sajnos többet ne tudunk 
tenni. Csak azt tudjuk javasolni, hogy biztonságosan építsék ki az állatok tartási helyét, hogy 
ne tudjon bemenni hozzájuk ragadozó állat. 
 
Almási Lajos képviselő: Palotás külterületén körülbelül már 50 db róka lett kilőve, 
belterületen tilos kilőni, itt csak a csapda lehet a megoldás. 
 
Szabó Mihály polgármester: A kóbor kutyák ügyében is kell valamilyen megoldást, eljárást 
találni. Felszólítjuk a tulajdonosokat szóban, kimenjen írásban is vagy sem, mert kellemetlen, 
amikor telefonálnak, jönnek személyesen, hogy még most sem csinálunk semmit. Szerencsére 
Palotáson ezekből is kevés van.  
 
dr. Tóth Gabriella jegyző: Az állatvédők rendelkezése, hogy megkötve már nem lehet kutyát 
tartani, ahol nem megfelelő a kerítés, ott kijutnak az útra. Most több alkalommal volt olyan 
esetünk, hogy betelefonáltak, hogy a főúton szaladgál a kutya, balesetveszélyes, akadályozza a 
forgalmat. Mellékutcákban pedig a hazafelé menők félnek, hogy megtámadják őket, amióta ez 
az állatvédelmi szempontból behozott rendelkezés megtörtént, hogy nem szabad megkötve 
tartani, csak kennelbe vagy az ingatlanon, kerítésen belül zártan. A lakosság részéről 
folyamatos, hogy minket keresnek, mi igazán az ebtartással kapcsolatban nem vagyunk 
jogosultak eljárni, mi figyelmeztetjük, és felhívjuk a figyelmet arra, hogy senki ne hagyja a 
kutyáját kóborolni. Már többen azzal is fenyegetőztek, hogy a szabálysértési hatóság felé 
tesznek majd bejelentést, megvan erre a joguk és mi is felhívjuk a figyelmet, hogy ezzel 
mindenki számoljon, mert aki az ebét kóborolni hagyja az veszélyeztetés kutyával 
szabálysértést követ el és ez pénzbírságot von maga után. Javaslom, hogy a következő Palotási 
Hírekben rókák, ebek témakörben közérdekű tájékoztatást adunk erre vonatozóan. 
 
Szabó Mihály polgármester: Ha valakinek, akkor nekünk kell példát mutatni, hogy zárva 
vannak a kutyák. 
 
Bejelentések: 
 
Siposné Kiss Mónika képviselő: Oldal Gáborné jelezte, hogy a Kossuth úton a Vas Adorjánék 
ingatlanán állandó jelleggel nyitva van a kapu, a kút ott van közel a kapuhoz és nincs lefedve,  
gyerekek is bemehetnek és veszélyes lehet. Mivel nem tartózkodik itthon állandó jelleggel 
itthon, ezért valakinek ezt jelezni kellene, hogy fedjék be. 
 
Majer Zsuzsanna képviselő: Érdeklődni szeretnék, hogy felvetődött novemberben Pozsonyi 
Andrea lakásfenntartási kérelme, arról beszéltünk, hogy a szociális bizottság tárgyalja az ügyet. 
Megoldásra került-e az ügy? 
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dr. Tóth Gabriella jegyző: Pozsonyi Andrea már polgármester úrral is egyeztetett ez ügyben, 
illetve nálam is járt bent személyesen. Kamatmentes kölcsön lehetőségével nem kívánnak élni, 
lakásfenntartási támogatásra vonatkozó kérelmet nyújtott be, jogosultak is rá, tehát ilyen 
módon került rendezésre az ügyük. Elmondtuk az összes lehetőséget, amit a jogszabályok 
felkínálnak, egyedül a lakásfenntartási támogatás volt az, amibe jövedelmileg és minden egyéb 
szempontból belefértek és ezzel a lehetőséggel éltek is. 
 
Majer Zsuzsanna képviselő: Szó volt korábban arról, hogy a rendezvénytér bővítése 
érdekében a magánszemély tulajdonában lévő szőlős területet megvásárolnánk, volt-e már 
valamilyen előrelépés.  
 
Szabó Mihály polgármester: Tulajdonosokkal többszöri egyeztetés volt, egymás között nem 
sikerül megegyezniük. Folyamatban van a dolog. 
 
Majer Zsuzsanna képviselő: A tóparton a gát alatti területek megvásárlásával, tulajdonosok 
általi felajánlásával kapcsolatban is beszéltünk már, ez folyamatban van? Ez éppen aktuális 
lenne, hogy készülünk a rendezvényre, jó lenne rendbetenni a területet. 
 
Szabó Mihály polgármester: Felajánlások már vannak, ügyvéddel egyeztettem, hogyan lehet 
megoldani, még kettő felajánlást várunk és utána elindítjuk a folyamatot. 
 
Majer Zsuzsanna képviselő: Orvosi ügyeletre vonatkozóan felmondásra került a szerződés, 
január 31. napjával megszűnik, a polgármesterek megegyezésre jutottak. Szerződés köttetett? 
 
Szabó Mihály polgármester: Itt hagytuk testületi ülésen jóvá a szerződést a Junimed Kft-vel. 
 
Komáromi Tibor alpolgármester: Így van a testület jóváhagyta a szerződés-tervezetet és 
megbíztuk polgármester urat az aláírásra. 
 
Majer Zsuzsanna képviselő: Február hónapban aktuális lesz a civil szervezetek támogatása, 
beszéltünk korábban arról, hogy a Nyugdíjas Klub esetében szerencsésebb lenne, ha egy 
alapítványt hozna létre, ebben történt-e lépés, hogy a támogatást ne a Művelődési Házon 
keresztül kapják. 
 
Komáromi Tibor alpolgármester: Ezt hiába javasoljuk, ezt valakinek fel kell vállalnia, ennek 
semmi értelme nincs. 
 
Szabó Mihály polgármester: A bejegyzett civil szervezetek esetében nincs gond, akik pedig 
nincsenek bejegyezve kell keresniük egy olyan szervezetet, aki fel tudja vállalni és törvényesen 
támogatható. Ezt eddig is így meg lehetett oldani, vagy pedig a Művelődési Házon keresztül 
oldottuk meg, szabályos ez a dolog. 
 
Majer Zsuzsanna képviselő: Legutóbbi ülésen alpolgármester úr javasolta, hogy térjünk 
vissza a jegyzőkönyv hitelesítésre, ehhez az SZMSZ-t kell módosítani, ez megtörtént már? 
 
Szabó Mihály polgármester: Benne van a munkatervben, úgyhogy ez a módosítás el fog 
készülni. 
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A képviselők részéről további kérdés, bejelentés nem volt, Szabó Mihály polgármester 
megköszöni a képviselők részvételét és a testületi ülést bezárja. 
 
 

Kmf. 
 
 

 
                 Szabó Mihály sk                              dr. Tóth Gabriella sk 
                  polgármester                                                                            jegyző 


